
PROTOKÓŁ 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych, Komisji Rewizyjnej, Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa z dnia 20 stycznia 2011 r. 

 

1. Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady, powitał radnych i 

przybyłych na posiedzenie gości. Na podstawie listy obecności stwierdził 

prawomocność obrad – obecni byli wszyscy radni – lista obecności członków 

Komisji i gości stanowi odpowiednio zał. nr 1 i zał. nr 2 do protokołu. 

2. Zaproponowany porządek spotkania został zmieniony w następujący 

sposób: 

- pkt 2 przesunięto jako pkt 1, a pkt 1 jako pkt 2; 

- pkt 3 przyjął brzmienie: „Zapoznanie się z projektem budżetu Gminy Czernica 

na 2011 rok”. 

- pkt 3 – Sprawy różne – został przesunięty jako pkt 4. 

Zmieniony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – stanowi zał. nr 3 do 

protokołu. 

3. Komisje ustosunkowały się do kwoty dotacji celowej przeznaczonej w 

projekcie budżetu Gminy Czernica na 2011 rok na działania aktywizujące 

społeczność lokalną w zakresie sportu i rekreacji, również wśród osób 

niepełnosprawnych oraz z zakresu kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i 

tradycji. 

W dyskusji nad tym tematem udział wzięli przedstawiciele stowarzyszeń 

działających na terenie Gminy Czernica. 

Konkurs na przydział środków dla poszczególnych stowarzyszeń ogłoszono i 

rozstrzygnięto  w grudniu ubr. na podstawie prowizorium budżetu Gminy na 

2011 rok, w którym przeznaczono na ten cel kwotę 325.000 zł. Informacja o  

ogłoszeniu konkursu znalazła się w lokalnej prasie i  w BIP-e  Urzędu Gminy. 

Radca prawny Urzędu Gminy wyjaśniła, iż zgodnie z ustawą, Wójt miał prawo 

ogłosić konkurs na podstawie projektu budżetu. 

Na prośbę radnej Marii Marcinów-Maciejczyk,  p. Wójt poinformował, kto 



wchodził w skład komisji konkursowej. 

Radny Powiatu Wrocławskiego p. Roman Potocki wskazał podstawę prawną, na 

mocy której  ogłasza się konkurs i stwierdził braki formalne w składzie komisji 

konkursowej. 

Zdaniem członków Komisji – to Rada winna określić priorytety, na co mają być 

przeznaczone środki i jakimi kryteriami winna kierować się komisja  

konkursowa dzieląc te  środki. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że odbyły się dwa spotkania komisji 

konkursowej  z przedstawicielami stowarzyszeń, na których przedstawiono 

regulamin konkursu i można było wnieść uwagi. 

Głos zabrał Przedstawiciel Towarzystwa Przyjaciół Gajkowa, który stwierdził, 

że obecny rok jest rokiem wolontariatu, w którym szczególnie próbuje się 

dotrzeć do społeczeństwa. Środki dla stowarzyszeń są przeznaczone dla 

mieszkańców gminy. Członkowie stowarzyszeń pracują społecznie i znają 

dobrze potrzeby swoich sąsiadów. Wyraził swoje zdziwienie, że radni z 

niechęcią podchodzą do dofinansowania tego typu działań. 

Radna M. Marcinów-Maciejczyk zripostowała, że radni również znają 

oczekiwania mieszkańców, ale nowa Rada chce wiedzieć, na co daje środki – 

nie jest przeciwna  dofinansowania stowarzyszeń. 

W trakcie dalszej dyskusji głos zabrał p. Piotr Gróbarczyk reprezentujący 

Społeczny Komitet Mieszkańców Kamieńca Wr. Łan i Czernicy i stwierdził, że 

obszar działań obywatelskich jest bardzo delikatny i wymaga wieloletnich  

wysiłków i nakładów. Jeśli nie będzie dotacji, te stowarzyszenia po paru latach 

nie powstaną. Ludzie pracujący społecznie są narażeni na zniechęcenie i 

wypalenie. 

p. Wójt poinformował zebranych, że odwoła konkurs i ogłosi nowy, po 

uchwaleniu środków na stowarzyszenia. Zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącej Komisji Oświaty, by Komisja  po zapoznaniu się z 

regulaminem konkursu i ofertami stowarzyszeń wyraziła opinię  na ten temat. 

Jednocześnie wysunął  dwie propozycje: 



 przeznaczyć na stowarzyszenia kwotę, która jest w prowizorium budżetu 

gminy na 2011 r. (280.000 zł na kulturę fizyczną i sport; 30.000 zł na dzieci 

niepełnosprawne, 15.000 zł na kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego), 

 powołania w skład komisji konkursowej 3 radnych.  

Radna Wiesława Wolska wysunęła wniosek, aby Komisje do propozycji Wójta  

ustosunkowały się  na kolejnym swym posiedzeniu dnia 28 stycznia br. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 9 radnych,  6 radnych było przeciw. 

4. Komisje podjęły temat ustalenia opiekunów i opłat za korzystanie ze 

świetlic wiejskich na terenie Gminy Czernica. 

Na wstępie p. Jadwiga Michalak – pracownik Urzędu Gminy ds. zamówień 

publicznych zapoznała Komisje ze stanem prawnym świetlic wiejskich. Zostały 

one przekazane sołectwom na mocy uchwał Rady Gminy z 1992 roku i 

zarządzeń Wójta Gminy.   Jednocześnie poinformowała, że  OSP w Nadolicach 

Wlk. Wójt Gminy przekazał świetlicę wraz z remizą, gdyż jednostka ta musiała 

posiadać majątek, aby  zarejestrować się  jako stowarzyszenie i wstąpić do 

krajowego systemu  ratownictwa. 

Głos zabrał p. Marek Szafraniec – prezes OSP w Nadolicach Wlk i stwierdził, że 

gospodarzem obiektu jest od 1984 r. Do garaży i świetlicy jest to samo wejście i 

nie widzi możliwości rozdzielenia tego obiektu. 

Radna Wiesława Wolska poinformowała, że sołtysi optują za tym, by świetlice 

wiejskie były zarządzane przez sołectwa. 

W trakcie dalszej dyskusji stwierdzono by: 

-  do każdej świetlicy podejść w sposób indywidualny, 

- zmienić statuty sołectw i określić w nich zasady zarządzania świetlicami, 

gospodarowania finansami  sołectwa,  regulamin wynajmowania świetlic, 

odpłatności itp. 

Pan Wójt zaapelował do OSP w Nadolicach Wlk., by wspólnie  z radą sołecką 

wypracowali zasady gospodarowania świetlicą. 

Pani Skarbnik zaproponowała, by środki za wynajem świetlic były wpłacane na 

konto Urzędu Gminy i  przeznaczane na potrzeby sołectwa, które   określi  



sołtys w stosownym piśmie. 

5. Komisje zapoznały się z projektem budżetu Gminy Czernica na 2011 

rok, który przedstawiła p. Skarbnik. Omówiła projekt dochodów i wydatków 

Gminy według działów i rozdziałów klasyfikacji budżetowej oraz załączniki do 

projektu uchwały budżetowej. 

W trakcie omawiania  projektu budżetu członkowie Komisji zwrócili uwagę na: 

-     wioski internetowe. Zdaniem radnej W. Szandały wioskę internetową w 

Nadolicach Wlk. można przenieść do Biblioteki w Nadolicach Wlk. (więcej 

dzieci i młodzieży będzie miała możliwość korzystania z internetu). 

p. Wójt wyjaśnił, że nie jest to możliwe, gdyż Gmina związana jest w tym 

zakresie umową, która obliguje ją do utrzymania 2 wiosek internetowych  przy 

OSP w Kamieńcu Wr. i Nadolicach Wlk .przez najbliższe  lata; 

 wykonanie kanalizacji w Nadolicach Wlk. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że kosztorys inwestorski na tę inwestycje opiewa na 

13 mln. zł, Gmina otrzyma na kanalizację dotację unijną z Urzędu 

Marszałkowskiego i może zaciągnąć preferencyjny kredyt. 

Szczegółowe dane odnośnie projektu budżetu Gminy Czernica na 2011 rok 

stanowią zał. nr 4 do protokołu. Projekt ten zostanie zaopiniowany na kolejnym 

posiedzeniu Komisji Rady. 

6. W sprawach różnych podjęto następujące tematy: 

1/ p. Wójt poinformował, że w ub. tygodniu Gmina gościła pp. Starostę, 

Wicestarostę, Przewodniczącego Rady Powiatu Wrocławskiego i radnego 

Powiatu Wr. Objechano drogi powiatowe na terenie Gminy Czernica i ustalono 

hierarchię zadań. Pan Wójt podkreślił, że jest dobra atmosfera, by wykonać 

więcej zadań w zakresie dróg  na terenie naszej gminy. 

2/ radna W. Wolska zgłosiła problem widoczności na skrzyżowaniu ul. 

Wrocławskiej i Kolejowej w Kamieńcu Wr., które zasłania  betonowe 

ogrodzenie. 

Wyjaśniono, że sprawa ta była wałkowana przez ok. 5 lat bez żadnego efektu. 

               



            Na tym Przewodniczący Rady zamknął obrady Komisji. 

 

                                                                       Protokołowała 

                                                                             Barbara Listwan 


